



A new chapter is about to open at Wackersdorf

13.05.2013



This year for the third time since 2009 Germany will host the opening event of the European season for the KZ categories at Prokart Raceland near Wackersdorf (DEU). But the event will primarily be a historic mark for the CIK-FIA with the debut of WSK Promotion as promoter and organizer of the World and European Championships.

Announced at the beginning of the year, the collaboration between the International Federation and the Italian promoter will finally take shape at Wackersdorf. Much wanted by the CIK-FIA officials, this new arrangement reflects a desire to include karting in a positive long-term dynamic by using the energy of all parties involved in the future of the discipline. Run by Luca De Donno, WSK Promotion brings major international experience and know-how to the CIK-FIA and has been universally recognized for the development and organization of high level competitions since 2006. In addition to setting up a new website at www.cikfiachampionship.com, WSK Promotion will include comprehensive TV coverage of events including reports, broadcast on the Rai Sport network and a live broadcast on the internet during the races. There is also expected to be a lot of race management using the Race Control system developed by WSK Promotion.

These important changes should not overshadow the main aim: high quality sporting competition. The Wackersdorf circuit hosts the first of two rounds of the European KZ and KZ2 Championships on 17 to 19 May 2013 with over 135 competitors already entered.

KZ, the new name for the former KZ1, includes the elite of gearbox karting and the most experienced. The total of 34 includes 18 world titles and 15 European titles. The Champion in 2012, the Dutch driver Jorrit Pex (CRG-TM-B'stone) will try to hold his crown against the best international specialists like his compatriot Bas Lammers (Intrepid-TM-B'stone), the Italians Marco Ardigo (Tony Kart-Vortex -B'stone), Davide Fore (CRG-TM-B'stone) and Paolo De Conto (Birel-TM-B'stone), the Belgian Jonathan Thonon (CRG-Maxter-B'stone), the Briton Ben Hanley (ART GP-Parilla-B'stone) and the French driver Anthony Abbasse (Sodi-TM-B'stone). Their successors are becoming increasingly prominent with pure talents like Max Verstappen (CRG-TM-B'stone), Charles Leclerc (ART GP-TM-B'stone) and Jordon Lennox-Lamb (CRG-Parilla-B'stone) who are determined to challenge for victory.

By definition the most popular class, KZ2 gathers in Wackersdorf with 103 competitors from 21 different countries who are attempting to steal the title won in 2012 by the Lithuanian Simas Juodvirsis (Energy-TM-B'stone) on the same track at Wackersdorf. Many Italians share the limelight with the Germans and the Dutch. The winners in past seasons and in events already run in 2013 can identify some probable favorites, but the competition is above all very open. The German Marcel Jeleniowski (CRG-TM-B'stone), the Austrian Marcel Müller

(CRG-Modena-B'stone), the Czech Jan Midrla (Birel-TM-B'stone), Italians Felice Tiene (CRG -B'stone-Maxter), Marco Zanchetta (Maranello-TM-B'stone), Riccardo Negro (DR-TM-B'stone), the Dutch Ryan Van Der Burgt (Tony Kart-Vortex-B'stone) and Riccardo Romkema (Zanardi-TM-B'stone) or the Swedish Joel Johansson (Energy-TM-B'stone) will be some of the drivers to watch from a long list of candidates.

Visit www.cikfia.com for the first timed practice on Friday afternoon from 12:25.

Un nouveau chapitre sur le point de s'ouvrir à Wackersdorf

L'Allemagne accueillera cette année pour la troisième fois depuis 2009, l'épreuve d'ouverture de la saison européenne concernant les catégories KZ sur le site Prokart Raceland de Wackersdorf (DEU). Mais la compétition marquera avant tout un tournant dans l'histoire de la CIK-FIA avec l'entrée en scène de WSK Promotion comme promoteur et organisateur des Championnats du Monde et d'Europe.

Annoncée depuis le début de l'année, la collaboration entre la fédération internationale et le promoteur italien va enfin prendre corps à Wackersdorf. Voulu par les responsables de la FIA comme de la CIK, cette nouvelle orientation traduit une volonté d'inscrire le karting dans une dynamique positive à long terme en rassemblant l'énergie de toutes les parties concernées par l'avenir de la discipline. Incarnée par Luca De Donno, la WSK Promotion apportera aux grandes épreuves internationales de la CIK-FIA son expérience et son savoir-faire unanimement reconnus dans la mise en valeur et l'organisation des compétitions de haut niveau depuis 2006. Outre la mise en ligne récente d'un nouveau site internet, www.cikfiachampionship.com, la WSK Promotion assurera notamment une couverture TV complète des événements comprenant des reportages, des diffusions sur la chaîne Rai Sport ainsi qu'une retransmission en direct sur internet pendant les courses. On attend également beaucoup de la gestion sportive des courses par le système Race Control développé par WSK Promotion.

Ces nouveautés importantes ne sauraient faire oublier leur principale raison d'être : les confrontations sportives de haute qualité. Le circuit de Wackersdorf accueillera du 17 au 19 mai 2013 la première des deux manches des Championnats d'Europe KZ et KZ2 avec plus de 135 concurrents d'ores et déjà engagés.

La KZ, nouvelle appellation de l'ancienne KZ1, regroupe les ténors du karting à boîte de vitesses parmi les plus expérimentés. Les 34 inscrits totalisent tout de même 18 titres mondiaux et 15 titres européens. Champion 2012, le Hollandais Jorrit Pex (CRG-TM-B'stone) tentera de conserver sa couronne face aux meilleurs spécialistes internationaux comme son compatriote Bas Lammers (Intrepid-TM-B'stone), les Italiens Marco Ardigo (Tony Kart-Vortex-B'stone) Davide Forè (CRG-TM-B'stone) et Paolo De Conto (Birel-TM-B'stone), le Belge Jonathan Thonon (CRG-Maxter-B'stone), le Britannique Ben Hanley (ART GP-Parilla-B'stone) ou encore le Français Anthony Abbasse (Sodi-TM-B'stone). La relève se fait de plus en plus pressante avec des purs talents comme Max Verstappen (CRG-TM-B'stone), Charles Leclerc (ART GP-TM-B'stone) et Jordon Lennox-Lamb (CRG-Parilla-B'stone) bien décidés à briguer la victoire.

Par définition plus populaire, la catégorie KZ2 rassemblera à Wackersdorf 103 concurrents venus de 21 pays différents pour tenter de ravir le titre acquis en 2012 par le Lituanien Simas Juodvirsis (Energy-TM-B'stone) sur ce même tracé de Wackersdorf. En nombre, les Italiens partagent la vedette avec les Allemands et les Néerlandais. Le palmarès des saisons passées et les épreuves déjà disputées en 2013 permettent de repérer quelques favoris probables, mais la compétition reste avant tout très ouverte. L'Allemand Marcel Jeleniowski (CRG-TM-B'stone), l'Autrichien Marcel Müller (CRG-Modena-B'stone), le Tchèque Jan Midrla (Birel-TM-B'stone), les Italiens Felice Tiene (CRG-Maxter-B'stone), Marco Zanchetta (Maranello-TM-B'stone), Riccardo Negro (DR-TM-B'stone), les Hollandais Ryan Van Der Burgt (Tony Kart-Vortex-B'stone) et Riccardo Romkema (Zanardi-TM-B'stone), ou encore le Suédois Joel Johansson (Energy-TM-B'stone) feront partie des pilotes à surveiller parmi une longue liste de prétendants.

Rendez-vous sur www.cikfia.com pour les premiers essais chronométrés vendredi après-midi à

partir de 12h25.